

Estithmar Holding and Al Bidda Industries & Services Sign MoU with Siemens to Advance Smart, Sustainable Solutions within its global expansion strategy

Doha, Qatar – 29 September 2025 — Estithmar Holding Q.P.S.C. and Al-Bidda Industries & Services signed a memorandum of understanding (MoU) with Siemens to strengthen cooperation on developing integrated smart and sustainable solutions across key sectors including healthcare, energy, services, hospitality, and contracting.

The memorandum seeks to promote innovation and support public-private partnership (PPP) projects in line with sustainable development and economic diversification goals. It also sets a framework for cooperation to develop integrated smart and sustainable solutions in vital sectors including healthcare, energy, services, hospitality, and contracting supporting international expansion.

The MoU was signed at Estithmar Holding’s headquarters in Doha between Juan Leon, Holding CEO of Estithmar Holding—representing Estithmar Holding and Al Bidda Industries & Services —and Hakan Ozdemir, CEO of Siemens in Qatar and CEO of Smart Infrastructure for the Middle East. The ceremony was witnessed by Sheikh Suhaim bin Abdulaziz Al Thani, Chairman of Al-Bidda Group, and Abdulla Darwish Al Darwish, Board Member of Estithmar Holding, along with senior executives representing the three companies. This initiative underscores the parties’ commitment to strengthening strategic partnerships and supporting sustainable development through innovative solutions.

Juan Leon, Holding CEO of Estithmar Holding, commented:

“This MoU marks an important milestone in Estithmar Holding’s drive to advance innovation and sustainability. Through our partnership with Siemens, we aim to create transformative opportunities that strengthen the economic ecosystem and support our long-term vision in international expansion.”

Hakan Ozdemir, CEO of Siemens in Qatar and CEO of Smart Infrastructure for the Middle East, commented:” Real progress is never achieved alone; it is built through collaboration, shared ambition, and the power of partnership. We see our partnerships with Al Bidda Group and Estithmar as a launchpad, a chance to share Siemens Qatar’s success stories with the region and beyond.”

Elegancia Specialized Contracting & Industries, a subsidiary of Estithmar Holding Group, is a leading provider of integrated solutions in the fields of specialized contracting and industrial services both within Qatar and internationally. The company operates across Saudi Arabia, Iraq, Algeria, the Maldives, and Qatar, and has played a key role in executing major projects such as a collection of five-star hotels in Shura Island, the Sindalah Yacht Club in Saudi Arabia, and several national hospitals across the MENA region. The company specializes in a wide range of areas including extra-low voltage (ELV) systems, mechanical, electrical and plumbing (MEP) works, landscaping, marine construction, industrial kitchens, water solutions, steel fabrication, joinery, stone works, data centers, and interior fit-out. With a workforce exceeding 5,500 employees and advanced industrial infrastructure, the company transforms visions into reality by delivering precise and sustainable projects that contribute to shaping the urban development landscape across the region.

Al Bidda Industries and Services is a leading provider of advanced electrical products, solutions, and services across various sectors, including electricity and water utilities, oil and gas, industrial applications, infrastructure, transportation, hospitality, and healthcare. The company has a state-of-the-art manufacturing facility and a team of highly qualified engineers, ensuring exceptional quality, innovation, and reliability in every project. Their portfolio includes a wide array of solutions and services, such as medium voltage (MV) and low voltage (LV) switchgear systems, intelligent motor control centers, LV feeder pillars, and others. Some of the successfully delivered projects are Q-Rail, Kahramaa contract for 11KV indoor Switchgears, Hmad International Airport, Hmad Medical Corporation and others.

Siemens AG (Berlin and Munich) is a leading technology company focused on industry, infrastructure, mobility, and healthcare. The company's purpose is to create technology to transform the everyday, for everyone. By combining the real and the digital worlds, Siemens empowers customers to accelerate their digital and sustainability transformations, making factories more efficient, cities more livable, and transportation more sustainable. A leader in industrial AI, Siemens leverages its deep domain know-how to apply AI – including generative AI – to real-world applications, making AI accessible and impactful for customers across diverse industries. Siemens also owns a majority stake in the publicly listed company Siemens Healthineers, a leading global medical technology provider pioneering breakthroughs in healthcare. For everyone. Everywhere. Sustainably.

In fiscal 2024, which ended on September 30, 2024, the Siemens Group generated revenue of €75.9 billion and net income of €9.0 billion. As of September 30, 2024, the company employed around 312,000 people worldwide on the basis of continuing operations. Further information is available on the Internet at www.siemens.com.

في إطار استراتيجية التوسع الدولي

استثمار القابضة و«البدع للصناعات والخدمات» توقعان مذكرة تفاهم مع «سيمنس» لتعزيز الحلول الذكية والمستدامة

الدوحة، قطر - 29 سبتمبر 2025 - وقعت شركة استثمار القابضة وشركة البدع للصناعات والخدمات مذكرة تفاهم مع شركة سيمنس تهدف إلى تعزيز التعاون في مجالات تطوير حلول متكاملة، ذكية ومستدامة تغطي قطاعات رئيسية تشمل الرعاية الصحية، الطاقة، الخدمات، الضيافة والمقاولات.

تهدف هذه المذكرة إلى تعزيز الابتكار ودعم مشاريع الشراكة بين القطاعين العام والخاص (PPP) بما يتماشى مع رؤية قطر للتنمية المستدامة والتنوع الاقتصادي. كما تسعى إلى وضع إطار للتعاون من أجل تطوير حلول متكاملة ذكية ومستدامة تغطي قطاعات تشمل الرعاية الصحية، الطاقة، الخدمات، الضيافة والمقاولات في قطر والعالم في إطار خطة التوسع الدولي.

تم توقيع المذكرة في مقر استثمار القابضة في الدوحة، بين كل من خوان ليون، الرئيس التنفيذي لمجموعة استثمار القابضة، ممثلاً عن شركة استثمار القابضة وشركة البدع للصناعات والخدمات، وهاكان أوزدمير، الرئيس التنفيذي لشركة سيمنس في قطر والرئيس التنفيذي لقطاع البنية التحتية الذكية في الشرق الأوسط، وذلك بحضور الشيخ سحيم بن عبد العزيز آل ثاني، رئيس مجلس إدارة مجموعة البدع و عبد الله درويش الدرويش، عضو مجلس إدارة استثمار القابضة، إلى جانب مجموعة من القيادات التنفيذية للشركات الثلاثة، في خطوة تؤكد التزام الأطراف بتعزيز الشراكات الاستراتيجية ودعم مسيرة التنمية المستدامة.

وقال خوان ليون، الرئيس التنفيذي لمجموعة استثمار القابضة: "تمثل مذكرة التفاهم محطة مهمة في مسيرة استثمار القابضة نحو تعزيز الابتكار والاستدامة. من خلال شراكتنا مع شركة سيمنس، نهدف إلى خلق فرص تحويلية من شأنها أن تعزز المنظومة الاقتصادية، وتسهم في دعم استراتيجيتنا للتوسع الدولي".

من جانبه، علق هاكان أوزدمير، الرئيس التنفيذي لشركة سيمنس في قطر والرئيس التنفيذي لقطاع البنية التحتية الذكية في الشرق الأوسط قائلاً: "لا يتحقق التقدم الحقيقي بشكل فردي؛ بل يُبنى على أسس التعاون والطموحات المشتركة وقوة الشراكة. نحن ننظر إلى شراكتنا مع مجموعة استثمار القابضة، ومجموعة البدع فرصة مميزة، تتيح لنا مشاركة قصص نجاح سيمنس في قطر مع المنطقة والعالم."

تُعد إلبانسيا للصناعات والمقاولات المتخصصة، إحدى شركات مجموعة استثمار القابضة، من الشركات الرائدة في تقديم الحلول المتكاملة في مجالات المقاولات المتخصصة والخدمات الصناعية داخل قطر وخارجها. يشمل نطاق عمليات الشركة المملكة العربية السعودية، العراق، الجزائر، وجزر المالديف، وقطر وشاركت في تنفيذ مشاريع ضخمة مثل مجموعة من فنادق الخمس نجوم في جزيرة الشورى، ونادي اليخوت في جزيرة سندالة في المملكة العربية السعودية، وعدد من المستشفيات الوطنية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا. تتخصص الشركة في مجالات متعددة تشمل: الأعمال الكهروميكانيكية (MEP)،

الإنشاءات البحرية، المطابخ الصناعية، حلول المياه واللاند سكيب، تصنيع الفولاذ، النجارة، أعمال الحجر، مراكز البيانات، وأعمال التشطيب الداخلي. وتفخر الشركة بقوة عاملة تفوق 5,500 موظف، وبنية تحتية صناعية متقدمة، مما يمكنها من تحويل الرؤى إلى واقع عبر تنفيذ مشاريع دقيقة ومستدامة تساهم في رسم ملامح التطوير العمراني في المنطقة.

شركة البدع اندستريز اند سيرفيسز هي مزود رائد للمنتجات والحلول والخدمات الكهربائية المتقدمة عبر مختلف القطاعات، بما في ذلك مرافق الكهرباء والمياه، النفط والغاز، التطبيقات الصناعية، البنية التحتية، النقل، الضيافة، والرعاية الصحية. وتفخر الشركة بامتلاكها منشأة تصنيع متطورة وفريقًا من المهندسين المؤهلين تأهيلاً عالياً، بما يضمن جودة استثنائية وابتكارًا وموثوقية في كل مشروع.

تشمل محفظة الشركة مجموعة واسعة من الحلول والخدمات مثل أنظمة المفاتيح الكهربائية متوسطة الجهد (MV) ومنخفضة الجهد (LV)، مراكز التحكم الذكية بالمحركات، لوحات تغذية منخفضة الجهد، وغيرها. وقد قات بالإسهام في كبرى المشروعات مثل الرييل، مطار حمد الدولي، مؤسسة حمد الطبية، والتوريد لشركة كهرباء وغيرها.

سيمنس أيه جي (Siemens AG) ومقرها في برلين وميونخ هي إحدى الشركات التكنولوجية الرائدة التي تركز بشكل رئيسي على القطاع الصناعي، وحلول البنية التحتية والنقل، وكذلك الرعاية الصحية. تهدف الشركة إلى تطوير التكنولوجيا لتحسين الحياة اليومية للجميع. تعمل سيمنس على دمج العالمين الواقعي والافتراضي، مما يمكن عملائها من تسريع عملية التحول الرقمي وتحقيق الاستدامة وزيادة كفاءة المصانع وتأهيل المدن لتكون قابلة للعيش بشكل أفضل، فضلاً عن توفير وسائل نقل مستدامة. تمتلك سيمنس الغالبية العظمى من أسهم شركة سيمنس هيلثينيرز المدرجة في البورصة، والتي تعتبر من أكبر الشركات العالمية الرائدة في تقديم حلول تكنولوجيا الرعاية الصحية للجميع في كل مكان وبشكل مستدام.

خلال السنة المالية 2024، التي انتهت في 30 سبتمبر 2024، بلغ إجمالي إيرادات مجموعة سيمنس 75.9 مليار يورو، في حين وصل صافي الدخل إلى 9.0 مليار يورو. واعتبارًا من 30 سبتمبر 2024، وصل عدد موظفي سيمنس حول العالم إلى 312,000 موظف. للمزيد من المعلومات حول الشركة، يُرجى زيارة الموقع الإلكتروني.